
 
 

Skolebestyrelsen 2018/19 

 

Referat SB10 

 

Skolebestyrelsesmøde (10)  

Torsdag d. 6. juni 2019 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Liva Markvard Hansen 9.b (formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b (Næstformand)  
 
Mødeleder: Lene Bro 
 

Gæster:  
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – Mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt 72: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev godkendt og underskrevet af bestyrelsesmedlemmerne. 

Bilag: Mødereferat SB 09 
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Punkt 73: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

 

Følgende spørgsmål blev fremført fra elevrådet: 

Er det muligt at få en terrassedør ud til atriumgården (6.kl. afd,Morud)? 

Svar fra skoleledelse: 6. klasses lokaler løses ved ombygningen der påbegyndes senere på året. Her 
er indtegnet døre fra klasselokaler og ud. 

Mulighed for flere ostebaner? 

Svar: Der er ikke mulighed for at optegne flere baner, da vi vurderer, at der vil være for stor risiko 
for sammenstød og skader hvis banerne ligger for tæt. 

Der ønskes mere studietid. 

Svar: Studietid nedskæres jævnfør de netop vedtagne ændringer af Folkeskolereformen. Et politisk 
valg. 

Kan man få lov at bruge ”kunsten” ved hallen i frikvarterne? 

Svar: Dette er desværre ikke muligt, da vi som skole har tilsynsforpligtelse- og den er ikke mulig at 
overholde ved hallen. 

Der ønskes flere knager i udskolingen til jakker. 

Svar: Knager – omkring 9. årgang og mangel på plads til overtøj løses i samarbejde med elevrådet. 
Elevrådet kommer med deres bud på en løsning. 

8. årgang: 8.c oplever stadig problemer med det trådløse net i klasselokalet. Det 

er både tablets og PC der hopper af, men opleves meget individuelt. Hastigheden 

er fin.  

Svar: Trådløs net – 8.c. – udfordringerne er individuelle. Hastighed udmærket, men i visse 
situationer bliver man smidt af (f.eks. ved tests). Det er meget individuelt. Vi har fået lavet 9.b´s 
lokale, det er blevet bedre- 8.c er også en yderklasse (længst væk), vi taler med IT.  

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 
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Punkt 74: Orientering fra ledelsen                                                                              5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Ansættelser, elevtoiletter, dimissionsplanlægning,   

Beslutning:     

4 nye lærere er ansat og starter pr. 1/8 –  

Toilethenvendelse – 8 toiletter til indskolingen – nævnt overfor Anja Lund på besøg, DanRen – 
billeddokumentation besluttet fra SB 

Stillingsopslag på Intra – PLC-hjælper 

AULA bruges nu på personaledelen- Intra kører frem til 1. august- det har været en proces, men 
det fungerer. Men der mangler værktøjer – Sidste nyt! AULA udsat til uge 43 

Dimissionsplanlægning  

Bilag:  

 

Punkt 75: Datoer for bestyrelsesarbejdet – skoleåret 2019-2020                                       min.           

Beslutningstema: Kalenderplanlægning 

Indstilling: At skolebestyrelsen finder mødestruktur og mødedatoer for kommende skoleår. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen fremlægger et bud skoleåret 2019-2020s mødekalender  

Beslutning:  

Årets datorække blev evalueret – nye datoer blev præsenteret. Dagene ruller – og bliver inviteret 
i outlook. 

Bilag:  

 

Punkt 76: Status på byggeri                                            min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 
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Beslutning:  

Vi har været i gang med arkitekt og bygningsingeniører. Tegninger er blevet revideret- efter 
samtaler med personaler. 

Skolebestyrelsen udtrykte bekymring for lokalestørrelsen 

Stadionbane 

 

Punkt 77: Skolestruktur 2019-2020                                           min.           

Beslutningstema: Skolestruktur 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på skoleårets planlægning, herunder 
kommende skoleårs struktur. 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen ved Havrehedskolen har til Børne- og Ungeudvalget- fremsendt 
begrundet ansøgning, hvori vi søger om finansiering af skolebussernes køretider således, at de fra 
skoleåret 2019/2020 passer bedre til skolens beslutninger om at afkorte skoledagen for eleverne, 
som der er åbnet op for i forbindelse med folketingets vedtagne reguleringer af folkeskoleloven  

Beslutning:  

Der er endnu ikke kommet referat fra mødet d.4 juni i BogU-udvalget. 

Udfordringen er, at den tidligste bus 562/563 bliver 14.18 og indsk får fri 1340 hver dag og mltrin  
2 dage ugentligt- her vil være ventetid. Dog indenfor det af Nordfyns Kommune fastlagte (60 min.) 

SB har haft kontakt m Anja Lund- Vi har været frusterert Anja Lund bar frustrationen til BogU-
udvalget. PSH lavede udkast de tog med på majmødet. Vi skulle søge på Junimødet, men der var 
politisk uenighed om en bevilling til Havrehedskolen. En ansøgning blev på ny ufærdiget og 
indsendt til behandling. 

Scenarierne var at lade den gamle struktur køre med lange skoledage. Eller lade enkelte elever 
vente- (indenfor ramme der er politisk besluttet) 

Der er endnu intet om beslutningen i B&U – 

Vi synes som skolebestyrelse, at processen ikke er rimelig- vi har gjort alt rettidigt, evaluering, 
datoer, men har mødt træghed i forvaltningssystemet. 

 

Bilag: Ansøgning 
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Punkt 78: Skole-hjemsamarbejde                                         min.           

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: Med udgangspunkt i ”Principper for skole-hjem-samarbejdet på Havrehedskolen” (se 
bilag) tages en drøftelse om det nuværende skolehjemsamarbejde på Havrehedskolen. Refleksion 
over egen praksis. Hvad er godt? Hvad kan forbedres?   

Maria Ørskov Akselvolls Phd – ”Samspil ml. skole og hjem” har været til udsendt til SB som 
baggrundsmateriale, derudover ”Lær med familien”-materiale. 

Distancen ml. skole og forældre er efter reformen blevet større – relationerne og kendskabet er 
blevet svagere.   

Hvordan kan vi styrke skole-hjemsamarbejdet? 

Skolebestyrelsen har haft et udvalg bestående af Tina Kannegaard, Rie Mortensen, Pia Skov Hansen, 
Mette Fugl Nicolaisen, Mads Kyed og Allan Buchholt Høj nedsat. (møde 13.05 og 28.05) 

De har arbejdet videre på temaet- og giver her deres input/tanker/forslag til det videre arbejde. 

Sagsfremstilling: Arbejdsgruppen præsenterer arbejdet- og SB gennemfører dele af den planlagte 
workshop. 

Beslutning: Skolebestyrelsen arbejdede videre med det skole-hjemarrangement der er planlagt til 
tirsdag d. 27. august 18.30-21.00, hvor Maria Ø. Akselvoll holder et oplæg- og hvor der 
efterfølgende vil være workshops. 

Bilag:  

 

Punkt 79: Eventuelt                                             min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Efterfølgende: Socialt arrangement – Hvor vi i SB nyder et let traktement, samt siger farvel og tak til 

elevrådsrepræsentanterne. 

 


